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§ 1 Mötets öppnande 
 
Ordförande förklarade mötet öppnat. 
 
 
§ 2 Godkännande av dagordning 
 
Dagordningen godkändes. 
 
 
§ 3 Val av protokolljusterare 
 
Till justerare utsågs Kerstin Gustavsson. 
Till sekreterare utsågs Marina Wesström. 
 
 
§ 4 Föregående protokoll 
 
Protokoll från 2020-11-17 godkänns och läggs till handlingarna. 
 
 
§ 5 Redogörelse ekonomi 
 
Resultatet för Finsam Karlskoga/Degerfors år 2020 blev överskott 1 279 tkr mot budget, mot 
årets intäkt är överskott 488 tkr mot årets intäkt (skillnaden beror på att i budgeten låg även 
överskott från tidigare år med). Coachingteamet nyttjade 78% av budgeten, strukturella 
insatser nyttjade 1% av sin tilldelade budget och kansliet förbrukade 94% av sin budgetram.  
 
Coachingteamet: Avvikelsen blev +1 110 tkr mot årets budget på 5 047 tkr, avvikelsen beror 
främst på att det har varit färre coacher under året än vad som var beräknat i budget. 
Dessutom är kostnaden för hyran lägre då del av den bekostas av ESF-projektet Språka i 
samverkan. 
 
Strukturella insatser: Avvikelsen blev +99 tkr mot årets budget på 100 tkr, detta på grund av 
att Covid-19 gjorde att tänkta aktiviteter fick ställas in.  
 
Kansli: Hamnade på budgetavvikelse på + 69 tkr mot årets tilldelade budget på 1 218 tkr. 
Avvikelsen beror på lägre lönekostnader än budget då del av förbundschefens lön bekostats av 
ESF-projektet Språka i samverkan. 
 
Språka i samverkan: Projektet har ingen avvikelse då årets överskott förts över till 2021 för att 
fortsätta finanserna projektet. Förbrukat i projektet under år 2020 var 1 479 tkr. 
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§ 6 Redogörelse strukturövergripande insatser 
 
Redogörelse för stukturövergripande insatser i november och december har förbundchefen 
skickat ut i separat utskick och redovisas inte i protokollet. 
 
Rapporterat till SUS statens uppföljningssystem gällande deltagare och ekonomi genomfördes 
i januari. 
 
Samverkan med förbundschefer i länets fyra samordningsförbund och Östra mellan Sverige 
(ÖMS nätverket) har skett varje månad. I början av 2021 skickade ÖMS en gemensam 
ansökan om ESF-medel för att utreda möjligheten att tillsammans starta ett innovation- och 
kunskapscenter i området. Genom att gå samman och gemensamt identifiera behov, 
svårigheter och utvecklingsmöjligheter i FINSAM-miljön. Det avser också kunna vara ett 
sammanhang för att försöka påverka FINSAM utvecklingen nationellt. För detta projekt 
beviljades 400 tkr från ESF. 
 
På det senaste ÖMS-mötet diskuterades BIP-projektet som är en studie utförd i Danmark där 
man tittade på vilka indikatorer som leder till arbete. Det man såg i denna studie var att om 
deltagarna erbjöds flera insatser parallellt gjorde signifikant skillnad i stegförslyttning. En 
insats åt gången gjord 2 steg framåt medan vid flera samordnade insatser gjordes 22 steg 
framåt. Studien visade också att om coachen/handläggaren tror på individens förmåga ökar 
chansen till egenförsörjning med 32%. Relationen med handläggaren/coachen är också viktig 
samt att det är samma personer, då ökade chansen till egenförsörjning med 22%. 

SKR gör en revidering av Samordningsförbunden i samband med AFs reformering. Man 
skriver att Finsamlagstiftningen har en stor potential och ett viktigt syfte. En pågående 
utvärdering från Inspektionen för socialförsäkringen kommer publiceras 2022. Mari har 
tillsammans med ÖMS-nätverket skrivit till SKR och uppmuntrar arbetet med följande text: 
Förbundet har tagit del av SKRs skrivelse och ser positivt på initiativet att få till ett arbete 
med syfte att se över FINSAM-lagstiftningen på ett sådant sätt att Samordningsförbundens 
roll tydliggörs och stärks. 
Det är också förbundets inställning att det vore bra om SKR och Nationella rådet tog initiativ 
till att bjuda in förbunden att delta och bidra med erfarenheter och insikter/reflektioner kring 
förslag till aktivitet som blir en direkt följd av skrivelsen. 
 
Revision gällande 2020 är klar och godkänd. Förbundet har 4 revisorer som är representanter 
från staten, Region Örebro Län, Degerfors kommun och Karlskoga kommun.  
 
En ny kontakt kommer ske med samordningsförbundet i Östra Värmland om samarbete, 
träffen är med ny ordförande och kommer ske digitalt på torsdag. 

Mari är med i en referensgrupp gällande kommunikation som det har varit möte i, de pratade 
om vilka saker som vi ska samverka kring, vikten av att marknadsföra och kommunicera samt 
medlemmarnas ansvar att återrapportera till sina verksamheter. 
 
Mari är med i styrgruppen för Karlskoga Kommuns projekt Jobblinjen och där har det varit ett 
möte. Mål för arbetet sattes utifrån de workshops som har skett. 
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Finsam har tillsammans med KFE, Möckelnföreningarna, GPS och politiken haft möte för att 
skapa ett paraply i syfte att underlätta för alla parter i samverkan kring individer som behöver 
extra stör på arbetsmarknaden. Utifrån detta ska Nils Varg KFE, Sofia Tungfelt 
Möckelnföreningarna och Mari Finsam skriva en ansökan till Vinnova för att söka 500 tkr i en 
utlysning för sociala innovationer. 
 
Arbetet med planeringen inför Trainstation fortgår, KFE har fått beviljat bidrag från ESF på 
3,7 mkr. En ansökan till Karlskoga kommun för ytterligare medel för denna verksamhet ska 
till KSAU den 25 februari. 
 
Mari har varit med på en filminspelning som ska vara med på en SKR-konferens om sociala 
företag där Karlskoga lyfts fram som ett gott exempel. 
 
Det har varit möte angående Försäkringskassan i mottagningsteamet, som togs upp på förra 
styrelsemötet. Det finns ett avtal idag mellan Försäkringskassan och Finsam om deltagande i 
mottagningsteamet men detta avtal är mer som en överenskommelse så det måste ses över. 
Frågan om ersättning för Försäkringskassans tid i mottagningsteamet är inte helt utredd från 
Försäkringskassans sida. 
 
 
§ 7 Redogörelse individinriktade insatser (CT) 
 
Coachingteamet har haft stora förändringar i personalstyrkan men nu är alla åtta coacher som 
ska ingå i teamet på plats. För att förtydliga uppdraget och se vilka kompetenser som finns i 
gruppen har Carina Holm tillsammans med Mari haft personliga samtal med alla coacher. 
Alla coacher arbetar på plats i lokalen och möte med deltagarna sker coronaanpassat. 
Deltagaren bestämmer om mötet ska ske digitalt, via telefon, under promenad eller inomhus. 
Inomhus använder man så stora lokaler som möjligt. Plexiglas finns på vissa platser, handsprit 
finns att tillgå och coacherna har fått visir och munskydd. Gruppaktiviteter görs i minder 
grupper och mestadels utomhus. Varje deltagare har sin egen coach men träffar på andra 
coacher i olika typer av gruppaktiviteter. 
 
Under 2020 hade coachingteamet 203 deltagare, det kom in 66 nya och 73 deltagare 
avslutades. Av de avslutade gick 47% till anställning, studier eller arbetsmarknadens 
förfogande, 26% till fortsatt rehabilitering i ordinarie myndighet och 25% till vård via 
sjukvården. Fördelningen mellan kommunmedborgare bland deltagare 2020 var 20% 
Degerfors och 80% Karlskoga. Mer statistik för 2020 finns att läsa i årsredovisningen. 
 
Våld i nära relation-projektet fortgår, nu har Finsam Degerfors-Karlskoga samlat in 140 
enkätsvar vilket är flest i landen. I enkäten har 106 deltagare svarat ja på en eller flera frågor 
vilket innebär att de upplevt våld i nära relation på något sätt någon gång under livet. 
Projektet har blivit väldigt uppmärksammade och flera nya samverkanspartner har tillkommit 
på grund av projektet där bland Polis, Länsstyrelsen och Socialstyrelsen. Projektet är påväg in 
i fas 2 där6 nya samordningsförbund ingår och Finsam Degerfors-Karlskoga kommer vara 
faddrar till samordningsförbundet i Linköping samt övriga förbund i Region Örebro Län. 
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Carina, Mari och Kerstin har varit med på ett erfarenhetsutbytes seminarier om våld i nära 
relationer-projektet. Mari har varit med och pratat på en konferens som nationella rådet 
anordnade för de förbund som inte kommit igång med att ställa frågor till deltagare ännu. 
Mari har också blivit inbjuden att till en inspelad intervju som ska spelas upp för alla 
medarbetare på Arbetsförmedlingen där hon ska prata om våld i nära relationer-projektet. 
 
 
§ 8 Redogörelse ESF finansierade projekt 
 
ESF-projektet Språka i samverkan rullar på, just nu är det 10 deltagare som är med i projektet 
med fördelningen 6 män och 4 kvinnor. Sedan starten av genomförande fasen i maj 2020 har 
15 deltagare funnits i projektet vilket är i linje med slutmålet på 30 individer under hela 
projekttiden. Fördelningen mellan kommunerna har varit ungefär 50% från Degerfors 
respektive Karlskoga. Deltagarna brukar träffas i Akkas lokaler i mindre grupper så att det ska 
bli så ”coronasäkert” som möjligt. Deltagarna har arbetsträningsplatser inom den ideella 
sektorn. Flera av deltagarna upplever att pandemin har försvårat mycket för dem gällande 
myndighetskontakter då personliga mötet har begränsats vilket försvårar för denna grupp som 
har problem med språket. 
 
 
§ 9 Årsredovisning 2020 BESLUTSÄRENDE 
 
Årsredovisningen gicks igenom på mötet, Mari redogjorde för verksamhetsdelarna sida för 
sida och Marina gick igenom ekonomin. Beredningen har också gått igenom årsredovisningen 
och godkänt den. 
 
Styrelsen beslutade att godkänna årsredovisningen 2020. 
 
 
§ 10 Inkommande handlingar 
 
Skrivelse från Region Örebro Län – ny grund till arvodesutbetalning för styrelsen. 
 
Skrivelse från Försäkringskassan – de ser över försäkringar för individer i insatser. Mari har 
svarat på denna. 
 
Förnya och förstärk DUA – Det har kommit ut en utlysning stärka samverkan med 
Arbetsförmedlingen, utlysningen är på 300 tkr. Ansökan görs tillsammans med KFE och 
gymnasiet. 
 
§ 11 Jämställdhet/jämlikhet/genus 
 
Coachingteamet är med i en studie om genusperspektiv på verksamhet som jobbar med 
Supported Employment. Forskningen ger stöd till att Supported Employment (SE) är en 
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effektivare metod än andra metoder inom arbetslivsinriktad rehabilitering men det är oklart 
om det är lika effektivt för män och kvinnor. Studien görs av Ingrid Witte doktorand på 
Örebro universitet och Johanna Gustavsson lektor i Supported Employment. De kommer att 
forska på om det är skillnad på kvinnor och män gällande Supported Employment. Nu är 
studien är i ett startskede, man håller på att skriva sekretessavtal och med utbildning via 
webben. 
 
Alla styrdokument har gåtts igenom av presidiet och där har fokus varit att titta på genus, på 
alla ställen där ett genusperspektiv finns att belysa så görs det. 
 
 
§ 12 Övriga ärenden 
 
Inga övriga ärenden 
 
Mötet Avslutas 
Nästa möte 12 april kl. 9.00-12.00 
 


